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P R O T O K Ó Ł   N R V/2018 
z piątej sesji Rady Miejskiej w Radomiu  

odbytej w dniach 18 i 19 grudnia 2018 roku 
w sali Urzędu Stanu Cywilnego w Radomiu przy ul. Moniuszki 9 

 
Posiedzenie otworzyła i na nim przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej                          
w Radomiu – radna Kinga Bogusz. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz na podstawie listy obecności stwierdziła prawomoc-
ność obrad. 
Na sesji obecni byli radni według listy obecności, która została dołączona do materia-
łów z sesji. Radni nieobecni: Robert Utkowski.   
 
 
Ad. 1. Złożenie ślubowania przez radnego/radnych oraz ustalenie składów Ko-
misji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że Postanowieniem                 
z dnia 18 grudnia 2018r. Komisarz Wyborczy w Radomiu I w związku z wygaśnięciem 
mandatu radnego Konrada Mirosława Frysztaka w okręgu wyborczym nr 5 stwierdził 
wstąpienie w jego miejsce pani Małgorzaty Jolanty Zając kandydata z tej samej listy        
nr 15 – KWW RADOSŁAWA WITKOWSKIEGO, który w wyborach przeprowadzonych w 
dniu 21 października 2018r. uzyskał kolejno największą ilość głosów, a nie utracił 
prawa wybieralności oraz nie zrzekł się pierwszeństwa do objęcia mandatu.  
Postanowieniem z dnia 18  grudnia 2018r. Komisarz Wyborczy w Radomiu I w związ-
ku z wygaśnięciem mandatu radnego Jerzego Zawodnika w okręgu wyborczym nr 1 
stwierdził wstąpienie w jego miejsce pana Karola Ferdynanda Semika  kandydata z tej 
samej listy nr 15 – KWW RADOSŁAWA WITKOWSKIEGO, który w wyborach przeprowa-
dzonych w dniu 21 października 2018r. uzyskał kolejno największą ilość głosów, a nie 
utracił prawa wybieralności oraz nie zrzekł się pierwszeństwa do objęcia mandatu. 
Przewodnicząca stwierdziła, że pana Karola Semika nie ma na sali, więc stwierdziła, że 
przechodzi do złożenia ślubowania tylko i wyłącznie przez panią Małgorzatę Zając.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz  poprosiła panią Małgorzatę Zając o po-
twierdzenie woli złożenia ślubowania. Poinformowała, że po słowie „Ślubuję” radny 
może dodatkowo wypowiedzieć formułę: „Tak mi dopomóż Bóg”. 
Przewodnicząca odczytała rotę ślubowania zgodnie z art. 23a ust. 1 Ustawy o samo-
rządzie gminnym: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej Gmi-
ny i jej mieszkańców”. 
Przewodnicząca pogratulowała i stwierdziła, że pani Małgorzata Zając objęła mandat 
radnej Rady Miejskiej w Radomiu. 
 
Na sekretarzy obrad zgłoszono radnych: Kazimierza Staszewskiego i Roberta Chrobo-
towicza. Radni wyrazili zgodę na pełnienie funkcji sekretarzy. Sekretarze zostali 
wybrani jednogłośnie (24 za - głosowanie nr 1). 
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Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że radna Małgorzata Zając zgłosiła wo-
lę pracy w Komisjach: Budżetowej, ds. Majątku Spółek Miejskich oraz Zdrowia, Pomocy 
społecznej i Rodziny.  
 
Skład Komisji Budżetowej: radni - Kinga Bogusz, Robert Chrobotowicz, Ewa Czerwiń-
ska, Karol Gutkowicz, Mateusz Kuźmiuk - przewodniczący, Robert Utkowski, Małgorza-
ta Zając.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (26 za – głosowanie nr 2) podjęła 

Uchwałę nr V/60/2018 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Budżetowej Rady Miejskiej               
w Radomiu.  
 
Skład Komisji do spraw Majątku Spółek Miejskich: radni - Marcin Majewski – przewodni-
czący, Marcin Kaca, Marta Michalska – Wilk, Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz Łu-
kasz Podlewski, Mirosław Rejczak, Zając Małgorzata.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 3) podjęła 

Uchwałę nr V/61/2018 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji do spraw Majątku Spółek Miej-
skich Rady Miejskiej w Radomiu.  
 
Skład Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny: radni - Teresa Skoczek – prze-
wodnicząca, Adam Bocheński, Wioletta Kotkowska, Magdalena Lasota, Katarzyna Pa-
stuszka – Chrobotowicz, Małgorzata Zając. 
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 4) podjęła 

Uchwałę nr V/62/2018 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej              
i Rodziny Rady Miejskiej w Radomiu.  
 
Zmiany porządku obrad: 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu 
uchwały na druku nr 32 w sprawie  zmian w budżecie Gminy Miasta Radomia na 
2018 rok.  
Za wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad głosowało 22 radnych, 0 by-
ło przeciw, 3 wstrzymało się od głosowania – głosowanie nr 5. Projekt uchwały zo-
stał wprowadzony jako punkt 6.9.  
 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu 
uchwały na druku nr 33 w sprawie  ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta 
Radomia, które w roku 2018 nie wygasają z upływem roku budżetowego.   
Za wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad głosowało 22 radnych, 0 by-
ło przeciw, 4 wstrzymało się od głosowania – głosowanie nr 6. Projekt uchwały zo-
stał wprowadzony jako punkt 6.10.  
 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu 
uchwały na druku nr 34 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 
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Miasta Radomia porozumienia międzygminnego z Gminą Gózd o powierzeniu 
Gminie Miasta Radomia zadania polegającego na organizacji przewozów w ko-
munikacji miejskiej w granicach administracyjnych Gminy Gózd.   
Za wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad głosowało 24 radnych, 0 by-
ło przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie nr 7. Projekt uchwały został 
wprowadzony jako punkt 6.11.  
 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad Sprawoz-
dania z monitoringu Programu rewitalizacji Gminy Miasta Radomia na lata 
2014 – 2023. Okres sprawozdawczy 2016 – 2017.  
Za wprowadzeniem sprawozdania do porządku obrad głosowało 22 radnych, 0 było 
przeciw, 2 wstrzymało się od głosowania – głosowanie nr 8. Sprawozdanie zostało 
wprowadzone jako punkt 8.1.  
 
 
Porządek sesji: 
1. Złożenie ślubowania przez radnego/radnych oraz ustalenie składów Komisji. 
2. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej.  
3. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Uchwalenie budżetu Miasta Radomia na 2019 rok: 
    1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Prezydenta, 
    2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
    3) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
    4) przedstawienie stanowiska Prezydenta w sprawie złożonych wniosków, 
    5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
    6) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2019r. oraz Wieloletniej Prognozy  
         Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2019 - 2040 - druki nr: 1, 2. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
    1) ustalenia na 2019 rok wysokości opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu na parkingu  
         strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia  
         pojazdu – druk nr 19, 
   2) ustanowienia lokalnego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc Gminy  
        Miasta Radomia - posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 – druk nr 20, 
   3) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świad- 
        czenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim    
        rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 – druk nr 21, 
   4) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  
        Pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  
        „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 w formie świadczenia pieniężnego  
        na zakup posiłku lub żywności – druk nr 22, 
   5) zmiany Uchwały Nr 125/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 30 maja 2011 r. w spra- 
        wie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach  
        chronionych i ośrodkach wsparcia zmienionej Uchwałą Nr 372/2016 Rady Miejskiej  
        w Radomiu z dnia 26 września 2016 r. – druk nr 23, 
   6) wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozumienia międzygminne- 
        go z Gminami Zakrzew, Jedlnia – Letnisko, Kowala, Skaryszew o powierzeniu Gminie Mia- 
        sta Radomia zadania polegającego na organizacji przewozów w komunikacji miejskiej  
        w granicach administracyjnych tych gmin – druki nr: 24, 25, 26, 27, 
   7) powołania Rady Społecznej Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr T. Chałubiń- 
       skiego oraz Rady Społecznej Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego – druki nr: 28, 29.  
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   8) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2018 rok oraz zmiany Wieloletniej Prognozy  
        Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2018 - 2040 – druki nr: 30, 31, 
   9) zmian w budżecie Gminy Miasta Radomia na 2018 rok – druk nr 32, 
 10) ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 2018 nie wygasają z  
        upływem roku budżetowego – druk nr 33, 
 11) wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozumienia międzygminne- 
        go z Gminą Gózd o powierzeniu Gminie Miasta Radomia zadania polegającego na organi- 
        zacji przewozów w komunikacji miejskiej w granicach administracyjnych Gminy Gózd –  
        druk nr 34. 
7. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski.  
    1) Sprawozdania z monitoringu Programu rewitalizacji Gminy Miasta Radomia na lata 2014  
         – 2023. Okres sprawozdawczy 2016 – 2017. 
  
 
Ad. 2. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że w związku z przedło-
żeniem informacji o realizacji uchwał na poprzedniej sesji, która odbyła się tydzień 
temu, w dniu dzisiejszym nie przedłożono żadnej informacji na piśmie.  
 
 
Ad. 3. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
Przewodnicząca Kinga Bogusz powitała przybyłego na sesję posła na Sejm RP Leszka 
Ruszczyka.  
Poseł nie wyraził woli zabrania głosu.  
 
 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że od obecnej kadencji 
zarówno interpelacje, jak i zapytania radnych zgodnie z ustawą o samorządzie gmin-
nym – art. 24 ust. 3 – 7 składane są w formie pisemnej do przewodniczącego Rady, 
który przekazuje je niezwłocznie prezydentowi.  
Interpelacje dotyczą spraw o istotnym znaczeniu dla gminy, natomiast zapytania 
składa się w sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu uzyskania infor-
macji o konkretnym stanie faktycznym.  
Od ostatniej sesji do dnia wczorajszego interpelacje złożyli: 
1. Radny Karol Gutkowicz w sprawach: -  
- korekty rozkładu jazdy linii nr 24, 
- obniżki cen wody, 
- obniżki cen ciepła, 
- realizacji projektu LIFE. 
2. Radna Magdalena Lasota w sprawie zamontowania progów zwalniających po obu 
stronach wiaduktu na ul. Wyścigowej. 
3. Radny Łukasz Podlewski w sprawie niebezpiecznego wyjazdu z obwodnicy połu-
dniowej,    przy dojeździe do ul. Sycyńskiej. 
4. Radny Mateusz Kuźmiuk w sprawie wydanych decyzji o warunkach zabudowy dla 
działek położonych u zbiegu ulic Rapackiego i Sempołowskiej. 
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Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że dotarli harcerze, którzy chcieliby 
pokazać Światełko Pokoju.  
 
Przybyli harcerze wręczyli Betlejemskie Światełko Pokoju.  
 
Komendant Hufca Radom Bartosz Bednarczyk poinformował, że światełko otrzymują 
od skautów słowackich. W tym roku było ono przekazane na Słowacji. Mottem tego-
rocznego światełka jest: Światło, które łączy. Złożył radnym życzenia świąteczne.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz podziękowała za przekazanie Betlejemskiego Świateł-
ka Pokoju.  
 
Przedstawiciel przybyłych skautów w imieniu skautów przekazał życzenia.  
 
 
Ad. 5. Uchwalenie budżetu Miasta Radomia na 2019 rok. 
Radny Dariusz Wójcik w imieniu klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość przekazał pre-
zydentowi wniosek o wprowadzenie do porządku obrad wymienionych we wniosku 
punktów. Wniosek podpisany jest przez szesnastu radnych Rady Miejskiej w Radomiu 
i prosi o 2 godziny przerwy, żeby prezydent z kolegium i urzędnikami odnieśli się do 
tego punktu, a wtedy przystąpią do merytorycznej dyskusji.  
Radny odczytał wniosek: 
„Szanowny Panie Prezydencie, 
My niżej podpisani Radni Prawa i Sprawiedliwości zwracamy się z prośbą                  
o wpisanie do projektu budżetu miasta Radomia na rok 2019 kwoty 10 mln zł 
dla Radomskiego Szpitala Specjalistycznego na zakup n/w niezbędnego sprzę-
tu medycznego ratującego życie: 
- angiograf kardiologiczny, 
- ramię „C” dla Poradni Gastrologicznej, 
- sterylizatory wraz z adaptacją pomieszczeń, 
- karetka, 
- aparat USG, 
- aparat RTG.  
Jeżeli w wyniku rozstrzygnięć przetargowych pozostaną oszczędności winny 
zostać one przesunięte na zakup innego sprzętu medycznego po uzgodnieniu  
z Dyrekcją i Radą Społeczną Radomskiego Szpitala Specjalistycznego.  
Ponadto prosimy o zwiększenie kwoty do 4,0 mln zł na Radomski Program 
Chodnikowy.  
Prosimy o ujęcie w/w inwestycji w budżecie bez zwiększania deficytu. Po 
wprowadzeniu naszych propozycji do budżetu Klub Radnych Prawa i Sprawie-
dliwości pozytywnie rozpatrzy projekt budżetu na rok 2019”.  
Wniosek został wręczony prezydentowi miasta.  
Wniosek w formie pisemnej został dołączony do materiałów z sesji.  
 
Prezydent Radosław Witkowski w związku z dodatkowymi propozycjami do budżetu 
aby można było przeanalizować te propozycje, które w znaczący sposób zmieniają 
strukturę wydatków inwestycyjnych prosi, aby sesja została przeniesiona na jutro, 
aby było wystarczająco dużo czasu na przeanalizowanie tego.  
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Radny Robert Fiszer zaproponował, aby przenieść punkt dotyczący budżetu, nato-
miast następne punkty żeby procedować.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zaproponowała, aby procedować kolejne punkty dzi-
siejszej sesji, natomiast punkt dotyczący uchwalenia budżetu miasta Radomia rozpa-
trzeć po przerwie na przykład wieczorem około godz. 17.  
 
Prezydent Radosław Witkowski stwierdził, że jeżeli będą zaangażowani w dalsze pro-
cedowanie, to nie będzie czasu aby się do tego ustosunkować. Uważa, że jest to po-
ważna propozycja i chce w poważny sposób ją potraktować.  
 
Przewodnicząca zaproponowała przerwę do czwartku.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła 15 minut przerwy do godz. 9.55 w celu ustale-
nia z przewodniczącymi klubów do kiedy zostanie ogłoszona przerwa.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że zgodnie z ustaleniami pomija punkt 
dotyczący uchwalenia budżetu miasta Radomia. Zostanie on rozpatrzony w innym 
terminie. Na chwilę obecną jest to propozycja, aby przerwa została ogłoszona do jutra 
do godz. 15.30. Przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  
 
 
Ad. 6. Rozpatrzenie projektów uchwał. 
 
Ad. 6.1. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 19.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta – Jerzy 
Zawodnik.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – 
głosowanie nr 9) podjęła  

Uchwałę nr V/63/2018 
w sprawie ustalenia na 2019 rok wysokości opłat za usunięcie i parkowanie 
pojazdu na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przy-
padku odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
 
Ad. 6.2. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 20.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta – Jerzy Zawodnik.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 10) podjęła 

Uchwałę nr V/64/2018 
w sprawie ustanowienia lokalnego programu osłonowego w zakresie dożywia-
nia „Pomoc Gminy Miasta Radomia – posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 
2023.  
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Ad. 6.3. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 21.  
Zastępca prezydenta miasta – Jerzy Zawodnik przedstawił uzasadnienie do projektów 
uchwał na drukach nr 21 i 22.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodzi-
ny, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 11) podjęła 

Uchwałę nr V/65/2018 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019 – 2023.  
 
Ad. 6.4 Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 22.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodzi-
ny, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 12) podjęła 

Uchwałę nr V/66/2018 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przy-
znawania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wielo-
letnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 
w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności.  
 
Ad. 6.5. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 23.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta – Jerzy 
Zawodnik.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodzi-
ny, która wydała opinię pozytywną. 
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 13) podjęła 

Uchwałę nr V/67/2018 
w sprawie zmiany Uchwały Nr 125/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia               
30 maja 2011r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłat-
ności za pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia zmienionej 
Uchwałą Nr 372/2016 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 26 września 2016r.  
 
Ad. 6.6. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach od nr 24 do nr 27.  
Uzasadnienie do projektów uchwał dotyczących zawarcia porozumień z gminami 
przedstawił zastępca prezydenta miasta – Konrad Frysztak. 
 
- druk nr 24.  
Radny Mirosław Rejczak zapytał, które gminy w latach 2017 i 2018 miały zawarte 
porozumienia na transport zbiorowy? Jakie sumy przekazały do Gminy Miasta Rado-
mia?  
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Zastępca prezydenta Konrad Frysztak udzielił informacji na pytania dotyczące: 
- gmin, z którymi zawarte były porozumienia. Odnośnie kwot zobowiązał się, że infor-
macji udzieli w dalszej części obrad.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (20 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 14) podjęła 

Uchwałę nr V/68/2018 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozu-
mienia międzygminnego z Gminą Zakrzew o powierzeniu Gminie Miasta Rado-
mia zadania polegającego na organizacji przewozów w komunikacji miejskiej   
w granicach administracyjnych Gminy Zakrzew.  
 
- druk nr 25.  
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (20 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 15) podjęła 

Uchwałę nr V/69/2018 
w  sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia poro-
zumienia międzygminnego z Gminą Jedlnia – Letnisko o powierzeniu Gminie 
Miasta Radomia zadania polegającego na organizacji przewozów w komunika-
cji miejskiej w granicach administracyjnych Gminy Jedlnia – Letnisko.  
 
- druk nr 26.  
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (17 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 16) podjęła 

Uchwałę nr V/70/2018 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozu-
mienia międzygminnego z Gminą Kowala o powierzeniu Gminie Miasta Rado-
mia zadania polegającego na organizacji przewozów w komunikacji miejskiej  
w granicach administracyjnych Gminy Kowala.  
 
- druk nr 27.  
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 17) podjęła 

Uchwałę nr V/71/2018 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozu-
mienia międzygminnego z Gminą Skaryszew o powierzeniu Gminie Miasta Ra-
domia zadania polegającego na organizacji przewozów w komunikacji miejskiej 
w granicach administracyjnych Gminy Skaryszew.  
 
Ad. 6.11. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 34.  
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (19 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – 
głosowanie nr 18) podjęła 

Uchwałę nr V/72/2018 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasta Radomia porozu-
mienia międzygminnego z Gminą Gózd o powierzeniu Gminie Miasta Radomia 
zadania polegającego na organizacji przewozów w komunikacji miejskiej                  
w granicach administracyjnych Gminy Gózd.  
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Ad. 6.7. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 28 i 29.  
 
- druk nr 28.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że w związku z upły-
wem z dniem 29.12.2018 r. kadencji Rady Społecznej Radomskiego Szpitala Specjali-
stycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu ul. Lekarska 4 – Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu, należy podjąć uchwałę w sprawie 
powołania składu nowej Rady. W tym celu wystąpiono do Wojewody Mazowieckiego 
oraz Prezydenta Miasta Radomia o wskazanie kandydata na przedstawiciela do Rady 
Społecznej. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła 10 minut przerwy do godz. 10.35 w celu usta-
lenia przez przewodniczących klubów składów osobowych rad społecznych.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz odczytała skład Rady Społecznej Ra-
domskiego Szpitala Specjalistycznego:  
1. Zawodnik Jerzy  – przedstawiciel Prezydenta 
2. Ścibor Wojciech  – przedstawiciel Wojewody Mazowieckiego 
3. Kwiecień Anna    
4. Skurkiewicz Wojciech   
5. Skoczek Teresa    
6. Rejczak Mirosław    
7. Gogacz Tomasz    
8. Kotkowska Wioletta   
9. Białkowska Anna    
10. Włodarczyk Adam    
11. Michalska – Wilk Marta   
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 19) podjęła 

Uchwałę nr V/73/2018 
w sprawie powołania Rady Społecznej Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu ul. Lekarska 4 – Samodzielnego Pu-
blicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu.  
 
- druk nr 29.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że w związku z upły-
wem z dniem 29.12.2018 r. kadencji Rady Społecznej Radomskiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego w Radomiu ul. Tochtermana 1 – Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Radomiu, należy podjąć uchwałę w sprawie powołania składu 
nowej Rady. W tym celu wystąpiono do Wojewody Mazowieckiego oraz Prezydenta 
Miasta Radomia o wskazanie kandydata na przedstawiciela do Rady Społecznej. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz odczytała skład Rady Społecznej Ra-
domskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego:  
1. Zawodnik Jerzy   – przedstawiciel Prezydenta 
2. Szary Marek  – przedstawiciel Wojewody Mazowieckiego 
3. Pastuszka – Chrobotowicz Katarzyna 
4. Skurkiewicz Wojciech   
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5. Kwiecień Anna    
6. Bocheński Adam    
7. Staszewski Kazimierz   
8. Białkowska Anna    
9. Neska Zbigniew    
10. Kalinowska Katarzyna   
11. Lasota Magdalena   
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 20) podjęła 

Uchwałę nr V/74/2018 
w sprawie powołania Rady Społecznej Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunko-
wego w Radomiu ul. Tochtermana 1 – Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Radomiu.  
 
Ad. 6.8. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr 30 i 31.  
 
- druk nr 30.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta – Sławomir Szlachetka.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz na wniosek klubu radnych Prawo                        
i Sprawiedliwość ogłosiła 15 minut przerwy do godz. 11.15.  
 
Radny Robert Fiszer w imieniu klubu radnych PiS zgłosił wniosek formalny o ogłosze-
nie przerwy do jutra do godz. 15.30. Jest to zbyt ważna uchwała, która rzutuje na 
cały rok 2018.  
 
Za przyjęciem wniosku o przerwę głosowało 15 radnych, 9 było przeciw, 0 wstrzymało 
się od głosowania – głosowanie nr 21. Wniosek został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła przerwę w obradach do jutra 
(19.12.2018r.) do godz. 15.30.  
Obrady w dniu 18.12.2018r. zostały zakończone o godz. 11.35.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz wznowiła obrady w dniu 19.12.2018r.                
o godz. 15.30.  
 
Prezydent Radosław Witkowski poprosił o 7 minut przerwy, bo jeszcze nie dotarł 
skarbnik.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła przerwę w obradach do czasu przybycia skarb-
nika miasta.  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy środki 8,2 mln zł przesunięte z kamienicy Desku-
rów zostaną wskazane jako niezrealizowane wydatki na poziomie 9.600.000 zł? Czy 
te środki są ujęte w budżecie na 2019r.? 8,5 mln zł nie zrealizowane z trasy N-S - czy 
jest to kwota, która pochodzi z dotacji, ze środków własnych, czy ze środków z mini-
sterstwa?  
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Radny Robert Fiszer poprosił o wyjaśnienie zapisu punktu 28 objaśnień – niższe wy-
konanie dochodów ze sprzedaży nieruchomości. Ponadto radny omówił zapisy: punkt 
31 – zmniejszenie w planie dochodów, jeżeli chodzi o rewitalizacje nieruchomości 
Rwańska/Rynek 15; pkt 33 – zmniejszenie planu dochodów o kwotę 21.900.000 zł na 
Wojska Polskiego; pkt 36 – oszczędności w ramach czynów drogowych społecznych 
oraz Radomski Program Drogowy – czy z tych wszystkich ulic, które są wycenione zo-
stały oszczędności na kwotę 256.000 zł? Ponadto zmniejszyła się struktura docho-
dów w MZL o 1.600.000 zł – o co chodzi w tym zapisie?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk poruszył sprawę skali przesunięć rozliczeń na 2019r. oraz 
przebudowy drogi krajowej nr 9 i 12. W Wieloletniej Prognozie Finansowej widnieje 
kwota 48 mln zł, natomiast w prognozie dołączonej do budżetu na 2019r. widnieje 
kwota 53.950.000 zł. Prosi o wyjaśnienie tej rozbieżności.  
 
Radny Marcin Majewski poruszył sprawę dotacji celowej na przebudowę drogi krajo-
wej nr 9 i 12 ul. Wojska Polskiego i ul. Żółkiewskiego. Jaką prezydent ma wiedzę na 
temat dotacji celowej? Na jakim to jest etapie?  
 
Zastępca prezydenta Konrad Frysztak udzielił informacji na temat: 
- wydatków zdjętych z inwestycji na kamienicy Deskurów, 
- wydatków na realizację trasy N-S, 
- dotacji na Wojska Polskiego i Żółkiewskiego, 
- środków na Radomski Program Drogowy, 
- środków dla Miejskiego Zarządu Lokalami, 
- niezrealizowanych dochodów ze sprzedaży nieruchomości.  
 
Skarbnik Sławomir Szlachetka udzielił dodatkowych informacji na temat niezrealizo-
wanych wydatków na budowę trasy N-S.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (10 za, 1 przeciw, 13 wstrzymujących 
się – głosowanie nr 22) podjęła 

Uchwałę nr V/75/2018 
w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2018 rok.  
 
- druk nr 31. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta – Sławomir Szlachetka.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (10 za, 0 przeciw, 13 wstrzymujących 
się – głosowanie nr 23) podjęła 

Uchwałę nr V/76/2018 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na 
lata 2018 – 2040.  
 
Ad. 6.9. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 32.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta – Sławomir Szlachetka, 
który zgłosił jednocześnie autopoprawkę dotyczącą tzw. projektu multimodalnego 
„Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważenia i mobilności miejskiej na 
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terenie Gminy Miasta Radomia oraz powiatu radomskiego” z § 6067 na § 6069 
– kwota 25.530 zł.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów  (13 za, 0 przeciw, 10 wstrzymujących 
się – głosowanie nr 24) podjęła ze zgłoszoną autopoprawką 

Uchwałę nr V/77/2018 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Miasta Radomia na 2018 rok.  
 
Ad. 6.10. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 33.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta – Sławomir Szlachetka, 
który zgłosił również autopoprawkę polegającą na dopisaniu zadań:  
- przebudowa ul. Wolanowskiej (od ul. Kieleckiej do ul. Solidarności)  

- kwota 149.445 zł – termin do końca maja, 
- rewitalizacja nieruchomości przy ul. Rwańskiej 2/Rynek 15 tzw. kamienica 
Deskurów 
 - kwota 400.000 zł – termin do końca marca.  
Chodzi tu o konieczność podpisania bardzo pilnego aneksu do umowy, aby prace nie 
zostały przerwane.  
 
Radny Łukasz Podlewski stwierdził, że chcieliby poznać pilny aneks, jeżeli chodzi                        
o kamienicę Deskurów.  
 
Radny Robert Fiszer zapytał, o co chodzi z ul. Wolanowską?  
 
Dyrektor wydziału Inwestycji Eugeniusz Kaczmarek udzielił odpowiedzi na pytanie 
dotyczące kamienicy Deskurów.  
 
Zastępca prezydenta Konrad Frysztak udzielił informacji na temat przebudowy ul. Wo-
lanowskiej.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (16 za, 0 przeciw, 9 wstrzymujących się 
– głosowanie nr 25) podjęła ze zgłoszoną autopoprawką 

Uchwałę nr V/78/2018 
w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 
2018 nie wygasają z upływem roku budżetowego.  
 
Ad. 6.11. – rozpatrzony we wcześniejszej części obrad.  
 
Ad. 7. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast 
Polskich. 
Prezydent miasta Radosław Witkowski poinformował, że ostatni Zarząd Związku 
Miast Polskich odbył się w ostatni piątek w Częstochowie. Wiele punktów to opinio-
wanie projektów ustaw. Głównym tematem była podwyżka cen prądu dla samorządów 
i firm samorządowych oraz finansowanie oświaty i kolejnych zadań realizowanych      
w tym zakresie przez samorządy. Gościem spotkania była pani Andżelika Borys prezes 
Związku Polaków na Białorusi. Związek ten chciałby, aby miasta weszły w szerszą 
akcję przyjmowania dzieci z Białorusi. Są to Polacy mieszkający głównie w małych 
miejscowościach i na wsiach. Prezydent zadeklarował, że jako miasto jesteśmy gotowi 



13 

 

w tym projekcie uczestniczyć. Będzie rekomendował, żeby w te wakacje spróbować 
grupę młodych Polaków z Białorusi przyjąć i pokazać im Radom.  
 
 
Ad. 8. Sprawy różne i wolne wnioski.  
    1) Sprawozdanie z monitoringu Programu rewitalizacji Gminy Miasta Rado-
mia na lata 2014 – 2023. Okres sprawozdawczy 2016 – 2017. 
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Zastępca dyrektora Wydziału Inwestycji Marzena Kędra udzieliła informacji na temat 
sprawozdania.  
 
2) Pisma, które wpłynęły do Rady Miejskiej w Radomiu: 
- odpowiedź Prezydenta Miasta Radomia na wezwanie do usunięcia naruszenia 
prawa poprzez uchwalenie przez Radę Miejską miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego „Stare Miasto”.  
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś poinformowała, że prezydent nie znalazł podstaw 
do zaskarżenia tego rozstrzygnięcia. Wobec takiego stanowiska prezydenta, teore-
tycznie nie przysługuje nam skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  
 
 
5. Uchwalenie budżetu Miasta Radomia na 2019 rok – (c. d.): 
    1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Pre-
zydenta, 
Prezydent miasta Radosław Witkowski przedstawił prezentację dotyczącą projektu 
budżetu Gminy Miasta Radomia na 2019 rok. Szczegółowo omówił: 
- dochody i wydatki budżetu oraz nadwyżkę operacyjną, 
- inwestycje na 2019r. w tym inwestycje kontynuowane, 
- wybrane inwestycje w 2019r., 
- strukturę dochodów i wydatków, 
- zadłużenie miasta na koniec 2018r. oraz w 2019r. 
Ponadto ustosunkował się do wniosku złożonego przez radnego Dariusza Wójcika                  
w imieniu klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość w dniu wczorajszym, aby uwzględnić 
kwotę 10 mln zł dla Radomskiego Szpitala Specjalistycznego  na zakup niezbędnego 
sprzętu medycznego ratującego życie. Jednocześnie radny Dariusz Wójcik zwracał się 
o zwiększenie wydatków na Radomski Program Chodnikowy z miliona do czterech 
milionów złotych. W związku z tym wnioskiem prezydent polecił przeanalizować 
wszystkie wydatki w budżecie na 2019r. i przedstawił autopoprawkę na 13 mln zł 
oraz wskazał źródła jej sfinansowania, z jakich projektów po decyzji radnych można 
zrezygnować bądź jakie opóźnić. Prezydent szczegółowo omówił proponowane przez 
siebie zmiany do projektu budżetu. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 5.500.000 zł 
oraz zmniejsza się plan wydatków o kwotę 7.500.000 zł. Omówił szczegółowo z jakich 
zadań się rezygnuje. Prezydent podkreślił, że aby uzyskać kwotę 13 mln zł proponuje 
cięcie na wydatkach majątkowych i wydatkach inwestycyjnych. Zaproponował także, 
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aby powrócić do Radomskiego Programu Chodnikowego jak się pojawią nowe dochody 
na przełomie kwietnia – maja – czerwca. Wtedy mogliby realizację tego projektu rozło-
żyć na dwa etapy. Pierwszy etap rozpoczęliby z kwotą 1 – 2 mln zł od razu i MZDiK 
jest do tego przygotowane, natomiast drugą część przetargu zorganizować po uzu-
pełnieniu przychodów tak, aby tych wszystkich przetargów na kwotę 4 mln zł nie 
ogłaszać od razu. Zadeklarował, że są przygotowani na każdą decyzję radnych. Liczą 
na dyskusję i wypracowanie najlepszego z możliwych rozwiązania.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła 15 minut przerwy do godz. 17.05.  
 
    2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Radni pocztą elektroniczną otrzymali Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2018r.: 
- Nr Ra.503.2018 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Radomia 
projekcie Uchwały Budżetowej na rok 2019 oraz możliwości sfinansowania deficytu, 
- Nr Ra.504.2018 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Radomia 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2040.  
Treść tych uchwał wraz z uzasadnieniami została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz odczytała fragmenty tych opinii (bez uzasadnień).  
 
    3) odczytanie opinii Komisji Budżetowej, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że: 
Komisja Budżetowa negatywnie zaopiniowała Uchwałę Budżetową na rok 2019. 
Projekt budżetu ponadto zaopiniowały Komisje:  
- Gospodarki – negatywnie w części dotyczącej gospodarki,      
- Bezpieczeństwa – nie wydała opinii w części dotyczącej bezpieczeństwa (2 radnych 
za pozytywną opinią, 2  radnych przeciw, 1 wstrzymał się od głosu),     
- do spraw Majątku Spółek Miejskich – negatywnie w części dotyczącej spółek   
- Sportu i Turystyki – nie wydała opinii w części dotyczącej sportu i turystyki (2 głosy 
za,  2 przeciw, 1 wstrzymujący się),       
- Edukacji –  nie wydała opinii w części dotyczącej oświaty (3 głosy za, 3 przeciw,                   
0 wstrzymujących się),        
- Kultury i Promocji – nie wydała opinii w części dotyczącej kultury (2 radnych za po-
zytywną opinią, 2 radnych przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu),  
- Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny – pozytywnie w części dotyczącej zdrowia 
i pomocy społecznej.      
Treść opinii została dołączona do materiałów z sesji 
 
    4) przedstawienie stanowiska Prezydenta w sprawie złożonych wniosków, 
Nie było wniosków.  
 
    5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
Radny Dariusz Wójcik poinformował, że część poprawek przyjęli z dużym zadowole-
niem, ale część niestety jest nie do zaakceptowania. Prawo i Sprawiedliwość jest par-
tią prospołeczną. W ocenie radnego zmniejszenie wydatków na odpis Zakładowego 
Funduszu Świadczeń Socjalnych w szkołach jest niezgodne z prawem i na to nie wy-
rażają zgody. Wynagrodzenia osobowe pracowników usług opiekuńczych o kwotę 
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100.000 zł – to też sytuacja, gdzie pracownicy zarabiają minimum socjalne i to też jest 
sytuacja niedopuszczalna i na to również nie wyrażają zgody. Dotacja dla Powiatowe-
go Urzędu Pracy w kwocie 1.100.000 zł. – radny też nie jest zwolennikiem jednego 
urzędu pracy, lepiej gdyby było dwa, ale przegrano już sprawę w sądzie i wiadomo, że 
przegrają kolejną o te pieniądze i będą musieli je zapłacić z odsetkami. Jest to sytuacja 
co najmniej dziwna, gdyby ktoś celowo chciał dokuczyć PiS-owi. Wydatki na świadcze-
nia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia 
emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego – wynagrodzenia osobowe pra-
cowników – ktoś nie pomyślał zgłaszając ten punkt i na to też nie wyrażają zgody. 
Uważają, że sala gimnastyczna przy PSP nr 31 powinna być robiona. Parkingi na Bor-
kach – dobrze, aby na ten cel pieniądze zostały. Pozostałe kwoty jak najbardziej popie-
rają i akceptują. Jeżeli pan prezydent złoży deklaracje na mównicy, że do końca roku                  
w mieście Radomiu zostanie zabezpieczone 4 mln zł na Radomski Program Chodniko-
wy, to przychylą się do tego. Z zadowoleniem przyjmują oszczędności w Kancelarii 
Prezydenta, szkoda, że tylko 200.000 zł. Ponadto radny złożył na piśmie wniosek                
o zmianę zapisów w Uchwale Budżetowej na rok 2019. Paragraf 8 otrzymuje na-
stępujące brzmienie: „Upoważnia się Prezydenta Miasta Radomia do: 
1. Zaciągnięcia kredytu krótkoterminowego w rachunku bieżącym na pokrycie 
przejściowego deficytu budżetowego do wysokości 3.000.000 zł. 
2. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w in-
nych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 
3. Przekazania upoważnień kierownikom jednostek do zaciągania zobowiązań 
z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest 
niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy”.  
Ponadto radny zwrócił się do prezydenta o zwiększenie kwoty dla placówek wsparcia 
dziennego oraz na street working prowadzony przez Caritas.  
Radny przypomniał, że Prawo i Sprawiedliwość miało hasło „Po pierwsze zdrowie”                    
i chcą realizować swój program chociaż w części. Kwota 10 mln zł, którą zgłosili jest to 
kwota bardzo niewielka. Już od prezydenta Adama Włodarczyka Rada Miejska podjęła 
ponad podziałami decyzję, że 7 mln zł przeznaczane jest na służbę zdrowia i nasz szpi-
tal. W pewnym momencie dziwnym trafem to z budżetu zginęło i chcieli powrócić do 
tej dobrej tradycji, żeby co roku 10 mln zł na radomski szpital i pogotowie było. Polecił 
Komisji Zdrowia, aby udała się na oddział patomorfologii, gdzie jest XVIII – wieczny 
horror. Przyblizył jak wygląda sytuacja na tym oddziale. Stwierdził, że muszą znaleźć 
pieniądze, aby to poprawić. Ponadto radny poruszył sprawę Miejskiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji – podobno aż troje pracowników MOSiR-u musiało skorzystać z tzw. stu-
diów koszykarskich na koszt podatnika. W firmie, która przynosi straty i jest jednym                 
z największych obciążeń dla budżetu kierownictwo pozwoliło sobie skorzystać ze stu-
diów MBA w stu procentach dofinansowanych z budżetu miasta. Prosi prezydenta                 
o większy nadzór nad tą spółką i aby prezydent nie pozwalał na takie wydatki. Basen 
przy „Samochodówce” – brak miejsc postojowych dla osób korzystających z basenu. 
Zapytał, po co nam basen, skoro nie można do niego dojechać? Skoro ktoś wydał po-
zwolenie na budowę basenu w tym miejscu, to powinien zabezpieczyć miejsca parkin-
gowe. Poprosił prezydenta, aby rzeczy, o których mówił powróciły do budżetu i żeby 
zadeklarował, że 4 mln zł w 2019r. wyda na Radomski Program Chodnikowy. Ufają, że 
prezydent dotrzyma słowa, jeżeli wygłosi go publicznie.  
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Radna Marta Michalska – Wilk podziękowała prezydentowi Witkowskiemu, że po raz 
kolejny swoim wystąpieniem, swoją prezentacją i przygotowaniem pokazał, że dla 
dobra Radomia i radomian jest gotowy do współpracy z każdym radnym, z każdym 
klubem w tej Radzie niezależnie od barw politycznych. To pokazało, że Radom jest 
najważniejszy. Ta sesja pokazała, że aby coś móc realizować, żeby jakąś inwestycję 
móc sfinansować, skądś trzeba te pieniądze zabrać w całości, albo chociaż w części. 
Rzeczą nadrzędną jest zdrowie naszego miasta i klub Koalicji Obywatelskiej zawsze 
każdą jedną inwestycję, która ma przyczynić się do tego, że opieka medyczna w ra-
domskim szpitalu będzie lepsza będą popierać. Zaapelowała, aby kwota 1 mln zł zapi-
sana w budżecie na Radomski Program Chodnikowy została, aby jej nie zwiększać, aby 
pamiętać, że pojawienie się nowych środków w trakcie roku było przeznaczone na 
remonty i budowę chodników dlatego, że są to wielkoletnie zaniedbania poprzednich 
kadencji. Nie ulega wątpliwości, że takie zadania w naszym mieście muszą być reali-
zowane, ale dzisiaj prosi, aby tę kwotę zostawić po to, aby można było zrealizować 
nowe zadania, chociażby budowa sali gimnastycznej przy PSP 31, czy Radomskie Cen-
trum Kultury, czy parking przy ul. Maratońskiej. Projekt budżetu przygotowany przez 
pana prezydenta Witkowskiego to przede wszystkim budżet rozwoju, ale konse-
kwentnej kontynuacji zmian zapoczątkowanych w poprzedniej kadencji. To budżet,                 
z którego wynika bardzo ważna kwota blisko 244 mln zł na inwestycje. Jest to rekor-
dowa kwota. Pod względem inwestycje 2019r. będzie najlepszy w ciągu ostatnich 
kilkunastu lat. Radna ma nadzieję, że dzisiaj w zgodzie, we współpracy ten budżet na 
2019r. zostanie przyjęty.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz cieszy się, że 
prezydent wskazał już w pierwszym slajdzie, że jest to budżet kontynuacji. Uważa, że 
budżet nie jest do końca prorozwojowy, ponieważ więcej niż ¾ środków przewidzia-
nych na inwestycje to środki na inwestycje kontynuowane. Cieszy się, że są zaplano-
wane środki na przygotowanie dokumentacji na powstanie nowego żłobka na Bor-
kach, natomiast martwi, że nie ma w ogóle przewidzianych środków na żłobek, który 
od dawna funkcjonuje na ul. PCK. Stąd prośba, aby poza nowymi inwestycjami nie za-
pominać o placówkach, które od dawna funkcjonują, a tam naprawdę jest bardzo dużo 
potrzeb. Radna zwróciła uwagę, że ze wszystkich poprawek, które zgłosili na rok 
2018, inwestycji radnych opozycji może zostało wykonanych w ¼. Apeluje, aby w ra-
mach oszczędności, które powstaną w 2019r. prezydent pomyślał o tych inwesty-
cjach, które nie zostały zrealizowane w tym roku.  
 
Radny Robert Fiszer zwrócił uwagę, że na nowe inwestycje przewidziano w 2019r. 
tylko 26.600.000 zł, a 217 mln zł to inwestycje stare. Radny poruszył sprawę inwe-
stycji Centrum Kultury i poprosił, aby jeszcze raz przeanalizować miejsce powstania 
tego Centrum. Poruszył także sprawę podwyżki wynagrodzeń w pieczy zastępczej               
i zapytał, czy są przewidziane środki na ten cel?  
 
Radny Mirosław Rejczak podkreślił, że w tym stuleciu Radom ma najlepsze możliwości 
rozwoju. W ciągu tych trzech lat Radom zyskał ogromne szanse rozwoju i powstała 
nowa jakość inwestycji. To wszystko się stało dzięki rządowi i trzyletnim rządom PiS-u 
w Polsce i w Radomiu. Wymienił realizowane inwestycje i napływ środków do Rado-
mia.  
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Radny Kazimierz Woźniak zwrócił uwagę, że w ramach wydatków budżetowych 
42.515.000 zł przeznacza się na spłatę kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych. 
Obsługa długu publicznego, czyli koszty tych kredytów i pożyczek  to też dość wysoka 
kwota -15.815.000 zł. Inwestycje kontynuowane – 217 mln zł, wydatki majątkowe – 
243.900.000 zł. Radny ocenił niektóre zaplanowane zadania inwestycyjne. Uważa, że 
w projekcie budżetu brakuje nakładów na budownictwo socjalne i są zbyt małe środki 
na utrzymanie czystości i zieleni na terenie miasta Radomia.  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, ile środków jest wpisane w budżecie na park na 
osiedlu Południe? Jak wygląda postęp prac w ramach realizacji Programu LIFE na Bor-
kach? Jakie prace zostały poczynione od momentu spuszczenia wody z zalewu na Bor-
kach? Czy cokolwiek się tam dzieje? Czy 699.000 zł jest wystarczające na przebudo-
wę wiaduktu na ul. Żeromskiego? Czy w 2019r. zostanie wprowadzona darmowa ko-
munikacja miejska dla uczniów?  
 
Radny Marcin Kaca poruszył sprawę zagospodarowania skweru na Borkach przy                   
ul. Maratońskiej 1, ulic: Paryska, Londyńska i innych, remontu ul. Pośredniej, boiska 
przy PSP nr 26. Poprosił o udzielenie odpowiedzi na temat tych inwestycji bez złośli-
wości, bo prezydent nie uderza w radnego, ale w mieszkańców. Mieszkańcy chcą znać 
odpowiedzi na te pytania.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, co wchodzi w zakres zadania: „dostarczenie, rozbu-
dowa oraz utrzymanie oprogramowania dla projektu zintegrowane zarządzanie oświa-
tą na terenie Gminy Miasta Radomia”? Prosi o przedstawienie harmonogramu po-
szczególnych działań w tym zakresie. Budowa centrum rehabilitacji w Radomskim 
Szpitalu Specjalistycznym – z czego wynikają opóźnienia? Prosi o przekazanie harmo-
nogramu poszczególnych działań dotyczących budowy. Dokapitalizowanie Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji – jaki jest stan prac przy budowie hali widowiskowo - spor-
towej? Z jakiego powodu występują opóźnienia w zakończeniu prac? Ile osób jest za-
trudnionych w MOSiR-ze wyznaczonych do obsługi obiektu przy ul. Struga 63? Trasa 
N-S – prosi o przedstawienie harmonogramu prac poszczególnych etapów i kiedy zo-
staną ogłoszone przetargi. Plac Jagielloński – kiedy będzie realizowana druga część 
tego przedsięwzięcia, czyli skrzyżowanie ulic Pileckiego - Struga?  
 
Zastępca prezydenta miasta Jerzy Zawodnik odpowiedział na pytania dotyczące: 
- stanu oddziału patomorfologii, 
- remontu żłobka przy ul. PCK, 
- termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, 
- podwyżki wynagrodzeń dla pieczy zastępczej, 
- realizacji programu LIFE, 
- opóźnień przy budowie centrum rehabilitacji.  
 
Zastępca prezydenta Konrad Frysztak udzielił odpowiedzi w zakresie: 
- potrzeb w żłobku przy ul. PCK, 
- realizacji inwestycji zgłoszonych przez opozycję, 
- realizacji Radomskiego Programu Drogowego, 
- budownictwa socjalnego, 
- realizacji inwestycji park Południe, 
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- wiaduktu na ul. Żeromskiego, 
- bezpłatnej komunikacji dla uczniów, 
- realizacji ul. Pośredniej, 
- realizacji ulic Paryskiej, Londyńskiej, 
- budowy boiska przy Publicznej Szkole Podstawowej nr 26, 
- realizacji I etapu budowy trasy N-S oraz harmonogramu realizacji tej inwestycji, 
- II etapu przebudowy Placu Jagiellońskiego.  
 
Dyrektor Wydziału Architektury Paweł Rybak udzielił informacji na temat realizacji 
Radomskiego Centrum Kultury.  
 
Sekretarz miasta Michał Michalski poinformował na temat zintegrowanego systemu 
zarządzania oświatą.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 
- przebudowy drogi krajowej nr 9 i 12, 
- rozwoju zrównoważonej mobilności miejskiej, 
- budowy trasy N-S, 
- rewitalizacji kamienicy Deskurów oraz ratusza, 
- środków na nowe inwestycje w 2019r., 
- budowy parkingu przy ul. Maratońskiej, 
- kryteriów realizacji parkingów, 
- stanu zaawansowania oraz terminu realizacji inwestycji Radomskiego Centrum Spor-
tu i hali widowiskowo – sportowej,  
- kryterium zaliczania ulic do Radomskiego Programu Drogowego oraz realizacji ulic 
Londyńskiej, Paryskiej, Madryckiej, 
- bazy żłobków oraz budowy żłobka na Borkach, 
- zatrudnienia osób na obiekcie Radomskiego Centrum Sportu. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz ogłosiła przerwę do godz. 20.00 (1 godz. 
15 minut).  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka zgłosił ostateczną autopoprawkę do projektu 
budżetu. Zadeklarował, że przedłoży ją również na piśmie do protokołu. Skarbnik po-
informował, że zostaje zwiększony plan wydatków o 10 mln zł, które zostaną prze-
znaczone na szpital na zakup sprzętu medycznego. Jednocześnie zostaje zwiększony 
plan dochodów o kwotę 5.500.000 zł. Są to dodatkowe pieniądze z refundacji wydat-
ków poniesionych na rewitalizację kamienicy Deskurów. Jednocześnie zostaje zmniej-
szony plan wydatków o kwotę 4,5 mln, aby zrównoważyć tę autopoprawkę nie zmie-
niając deficytu. Omówił, w których pozycjach zostanie zmniejszony plan wydatków.  
Skarbnik omówił również konsekwencje wynikające ze zgłoszonego wniosku do § 8.  
Treść autopoprawki w formie pisemnej została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski udzielił dodatkowych informacji nt. Radom-
skiego Programu Drogowego oraz środków zewnętrznych pozyskiwanych na te zada-
nia. Ponadto ustosunkował się do wniosku zgłoszonego przez klub radnych Prawo                    
i Sprawiedliwość dotyczącego upoważnień. Podkreślił, że jeśli nie będzie zabezpie-
czenia na deficyt budżetowy, a wynosi on około osiemdziesiąt kilka milionów złotych, 
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to prezydent nie może podjąć działań dopóki nie będzie miał zabezpieczonych tych 
pieniędzy. Stąd będzie daleko ostrożniejszy w rozpoczynaniu nowych zadań, czy w 
podpisywaniu umów chociażby konkursowych. Będą realizować najważniejsze rzeczy, 
które należą do samorządu, ale będą ostrożniejsi w podpisywaniu umów. Prezydent 
musi mieć realny pieniądz, który będzie zapewniał bezpieczeństwo w obrocie praw-
nym. Te problemy pojawią się już 1 czy 2 stycznia na przykład w zakresie stypendiów 
sportowych dla drużyn Radomiaka, Rosy, Czarnych, Radomki itd., bo prezydent będzie 
miał olbrzymie wątpliwości, żeby te umowy podpisać. Prosi radnych, aby to wzięli pod 
uwagę. Prezydent będzie stał na stanowisku, że jeżeli nie będzie zabezpieczonego 
deficytu budżetowego, to na pewno nie będzie tak jak w 2018r., kiedy podjął działa-
nia, a potem musieli się 3 razy spotykać i 3 razy rozmawiać o emisji obligacji, żeby de-
ficyt zasypać. Dopóki nie będzie miał zabezpieczenia, to realizacja nowych zadań bę-
dzie po prostu niemożliwa. Dając zadania prezydentowi należy zadbać o zabezpiecze-
nie finansowe tych przedsięwzięć.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz ogłosiła 5 minut przerwy do godz. 20.30.  
 
Radny Dariusz Wójcik poinformował, że jeżeli chodzi o kredyt krótkoterminowy, to 
dzisiaj podejmą decyzję o kwocie 10 mln. Jeżeli będzie potrzeba na początku stycznia, 
bo braknie pieniędzy na zus-y, to spotkają się. Jest koniec roku budżetowego i wiele 
osób płaci zaległe podatki i myśli, że w kasie miasta będą pieniądze i ma nadzieję, że 
wystarczy na zus-y. Zadeklarował, że jeżeli będzie potrzeba, to w ciągu jednego dnia 
zostanie zwołana sesja nadzwyczajna. Do sprawy zaciągania kredytów powrócą na 
najbliższej sesji styczniowej. Radny zadeklarował, że na pewno nie zagłosują przeciw-
ko kredytowi, bo wiedzą z czego finansowany jest budżet miasta Radomia, ale chcieli 
się wstrzymać do zamknięcia roku obrachunkowego i zobaczyć na początku roku               
w jakim stanie są finanse Gminy Miasta Radomia. Ponadto chcieliby usłyszeć od pre-
zydenta deklaracje, że znajdą się dodatkowe 3 mln na Radomski Program Chodnikowy.  
 
Prezydent miasta Radosław Witkowski zadeklarował, że będą uzupełniać Radomski 
Program Chodnikowy. Stwierdził, że skarbnik wypowiedział się, że na początku stycz-
nia musi wyrazić swoją wolę do EBI. Poprosił skarbnika, aby powiedział do kiedy i co 
zgodnie z harmonogramem musi zrobić. Powtórzył, że zachowają daleko idącą ostroż-
ność w zawieraniu nowych umów nie mając zabezpieczenia finansowania deficytu 
budżetowego i nikt prezydenta do tego nie zmusi. Prezydent stwierdził, że jedną ze 
składowych budżetu jest deficyt budżetowy i jego finansowanie, więc prezydent po-
dejmując odpowiedzialne decyzje musi mieć listę zadań w tym budżecie oraz zabez-
pieczenie finansowe. Nie może sobie pozwolić na to, żeby zaciągać zobowiązania, na 
które nie będzie miał pokrycia finansowego i dopóki nie będzie miał zabezpieczonego 
deficytu budżetowego, takich rzeczy robić nie musi, bo w przekonaniu prezydenta 
prawo zwalnia go z takich zadań. Może się okazać, że w styczniu na przykład nie pod-
piszą umów z klubami sportowymi czy organizacjami pozarządowymi.  
 
Skarbnik Sławomir Szlachetka poinformował, że powinni zgłosić to do końca roku, na-
tomiast ponieważ współpracują z Europejskim Bankiem Inwestycyjnym, więc styczeń 
poczekają, jeśli zasygnalizują, że w styczniu będą mieli takie upoważnienie. Na pewno 
te upoważnienia muszą mieć przed feriami, które się zaczynają pod koniec stycznia. 
Skarbnik naciska na to, aby mieli co najmniej 15 mln zabezpieczenia.  
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Radny Dariusz Wójcik stwierdził, że te pieniądze na początku roku prezydentowi nie 
są do niczego potrzebne. Nic się nie stanie, jeżeli do tej sprawy powrócą w styczniu. 
Jeżeli skarbnik 2. czy 3. stycznia powie, że brakuje mu pieniędzy i przedstawi ile ma na 
koncie miasta, to 4. zwołają sesję i dołożą pieniądze.  
 
Prezydent Radosław Witkowski wyjaśnił, że to nie jest kwestia, że za 50 mln zł będą 
pokrywać wszystko. Stoi na stanowisku, że radni dają prezydentowi pakiet zadań na-
zwany budżetem miasta i musi mieć zabezpieczone 100% pieniędzy, żeby zrealizo-
wać 100% otrzymanych zadań. Jeśli nie będzie miał zabezpieczonego, to nie może 
zaciągać nowych zobowiązań. Do czasu, kiedy nie będą mieli zabezpieczonego finan-
sowania deficytu budżetowego, to nie podpisze tych zadań. Nie będzie to jego zła 
wola, czy złośliwość, tylko dobre zachowanie zgodnie z praktykami i przede wszyst-
kim zgodnie z prawem.  
 
    6) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2019r. oraz Wielolet-
niej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2019 - 2040 - druki 
nr: 1, 2. 
 
- druk nr 1. 
Przystąpiono do przegłosowania wniosku złożonego w imieniu klubu PiS przez radne-
go Dariusza Wójcika: „Paragraf 8 otrzymuje następujące brzmienie: „Upoważnia 
się Prezydenta Miasta Radomia do: 
1. Zaciągnięcia kredytu krótkoterminowego w rachunku bieżącym na pokrycie 
przejściowego deficytu budżetowego do wysokości 10.000.000 zł. 
2. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w in-
nych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 
3. Przekazania upoważnień kierownikom jednostek do zaciągania zobowiązań 
z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest 
niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy”.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (14 za, 10 przeciw, 0 wstrzymujących 
się – głosowanie nr 26) przyjęła zgłoszony wniosek.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (24 za – głosowanie nr 27) podjęła ze zgłoszoną 
autopoprawką i przyjętym wnioskiem 

Uchwałę nr V/79/2018 - Uchwała Budżetowa na rok 2019. 
 
- druk nr 2. 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że w związku z autopoprawką do 
Uchwały Budżetowej zgłasza autopoprawkę dostosowującą zapisy do wcześniej przy-
jętej uchwały.  
Treść autopoprawki została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że projekt uchwały został negatywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetową.  
 



21 

 

Rada Miejska w Radomiu większością głosów (22 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – 
głosowanie nr 28) podjęła ze zgłoszoną autopoprawką 

Uchwałę nr V/80/2018 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 
2019 – 2040.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz stwierdziła, że porządek obrad został 
wyczerpany i zamknęła V. sesję Rady Miejskiej w Radomiu o godz. 21.00. 
 
 
                  Przewodnicząca Rady Miejskiej 

              Kinga Bogusz 
 
Sekretarze: 
 
1. Staszewski Kazimierz  …………………………………………………… 
 
2. Chrobotowicz Robert  …………………………………………………… 
 
Protokółowała: Agata Gierczak. 
 


